
MOTION – ”Taframen handlingsplanför
säkerhetsarbetetavdammvallarna.”
MånsOlsSällskapethar inkommitmedenskrivelsetill kommunstyrelsen.I dennaskrivelse
efterfrågasen djupareanalysochhandlingsplanför säkerhetsarbetetrunt dammvallarna.Devärnar
om deträdsomfinnsochgerennaturskönomgivningochsomvid tidigareundersökningarvisatsig
stärkadammvallarna.MånsOlsstugföreningär enannanaktör somundermångaår velatse över
säkerhetsarbetetför att kunnaunderhållasinasommarstugoroch få enny detaljplan. Utöverdessa
föreningar, finnsocksåstor utvecklingspotentialför boendenäravattenområdensomkanlockafler
invånaretill vårkommunochutvecklingsmöjligheterpåLärkanområdet.

Idagliggerdammvallsproblemetsomen våt filt överbådeutvecklingsarbetetochsäkerhetsarbetet.
Utifråndeanalysersomgjortspåsenaretid harverksamhetenvaltatt intebyggany skolapå
Lärkanområdeti sambandmedÅkrautredningenp g a ev.okändariskermeddammvallarna.Den
undersökningsomgenomförtsharbelagtsmedsekretess.Oavsetthur storariskernaär meddessa
dammvallar,såmåsteSalakommunta tagi problemet.Ett100årsregnkankommanärsomhelst
ochvi har fleraoffentligaförrättningarsomliggeri densk. riskzonen.Enrejälundersökningbehöver
genomförasocharbetetmedatt förstärkavallarnamåste genomförassåsnartsommöjligt, menäven
öppet, dådet finnsmångaintressenter.

SalasBästahar tidigareföreslagitatt fyllauppdebrantaslänternanedomvallenmedtunga
fyllnadsmassor,och därigenombreddadammvallenvilketgör att släntenfår en flackarelutning,än
vaddenhar idag.Omvi genomförvårt förslagsåblir det ju praktiskttagetomöjligtför vattnetatt
trängaigenombarriären.Detförslagetskulleävenminskabehovenavatt skövlagrönagångenoch
möjliggörasåatt Lärkanområdetochdesjönäraområdenarunt MånsOlskanutvecklas.

Dammarnaär väldigtunika,därförär troligendesomharhaftmestmeddessadammarssäkerhetatt
göra, de somär mestlämpade att varamedochdrivaett dammvallsprojekt. Salakommunskall
givetvisvägain värdefullayttrandenochsynpunkterfrån t.ex.f.d. enhetschefenSvanteKarlssoneller
f.d. vatteningenjörenAndreasKarlssonsomtidigaretillsammansgenomförtdeoerhörtomfattande
ochtidsödandeutredningarsomär såunikaför Silvergruvansc:a500år gamlavattensystem.Där
finnsunikaexpertkunskapsominte får kringgås. Kommunenbordedärförsökasamarbetemedde
expertersomfinnslokalt. Kommunenbehöverocksåfå framkostnaderför vaddettasäkerhetsarbete
kankommaatt kostaochvilkakostnadersomuppståri sambandmedåtgärder, för att budgetera
säkerhetsarbeteti kommandebudgetar.

SalasBästayrkardärförAtt kommunfullmäktigebeslutar:

Att Salakommungesi uppdragatt ta framenHandlingsplanför hur säkerhetsarbetetmed
dammvallarnaskagenomförasmedhänsyntill säkerhetsaspekterutifrånmiljökonsekvensbeskrivning,
utvecklingsmöjligheterför exploateringochbyggnationersamtskyddande avrekreationsområden
medmålsättningatt säkerställaatt kommunenkanfortsättabedrivaverksamhetpåLärkanoch
Dalhemsområdetsamtatt MånsOlsområdetkanfortsättaatt utvecklasför rekreationochboende.



 
Att det i handlingsplanen tas fram en åtgärdsplan med beräknade kostnader för genomförande av 
olika säkerhetsalternativ inför kommande budgetberedning. 
 
Att denna Handlingsplan för säkerhetsarbete vid dammvallarna kommuniceras med de intressenter 
som finns vid MånsOls och de lokala experter som ovan redovisats, samt att åtgärdsplanen 
informeras ut till allmänheten.  
 
/Magnus Eriksson, Hanna Westman, Ulf Westman, Lars Sandberg, kommunfullmäktigeledamöter i 
Salas Bästa. 


